



نوع العمل: قصة للأطفال

الكاتب : سادن تاليان

تصميم الغلاف: أماثى زيدان

تعبئة وتنسيق: سها منصور

هذا العمل تم تحت اشراف فريق

كيان اللا رواية للنشر الالكتروني

لينك الجروب

جروب اللا رواية

لينك البيدج

اللا رواية للنشر الالكتروني

إن تم تحميل هذا العمل من موقع آخر أو مكان آخر فيعد إنتهاكا لحقوقنا وسرقة أعمالنا وسرقة حق المؤلف

## هيا نقرأ القصة باللغة العربية

كل يوم يكون عند سادن أمل انه يخرج ويلعب بدراجته بحيهم الاان والدته تمنعه من الخروج لا لأنها ترفض انه يلعب وإنما لان الحسى بسه أوسساخ واكيساس القمامة متناثرة هنا وهناك فعامل النظافة المعتاد على تنظيف الشارع والحي مريض، وهو يرقد في المستشفى ولا يقوى على النهوض ولا على تنظيف الحي باى شكل من الأشكال، وغيابه جعل أكيساس القمامسة تتزايسد وتتكساثر الاان عودت الاوساخ الحد والرائحة لا تطاق، دخلت حتى للمنازل ولم يعد هناك وجود للولاد يلعبون بالخارج فالأمهات والاباء يمنعسون أولادهسم مسن الخسروج لكسي لا يتعرضون للأمراض.

الوضع سوى ستأزم وسادن ووالدته جد مستاءان ويشعران بحزن شديد للصورة البشعة الغير مشرفة التى بها حيهم الذي كان بالأمس من الأحياء الجميلة الممتازة حتى ان ازهار وحديقة تاليان بدأت تتأثر وتدهب، هنا كان على تاليان ان يتخد القرار الصحيح ليعيد البهجة والحياة للحي ولسكانه النوى هو منهم، ذهب سادن إلى والدته وطلب منها ان يكون هو عامل النظافة الذي سينوب العم ماجد إلى حين خروج من المستشفى والعودة من جديد، رحبت الأم كثيرا بفكرة وقرار تاليان وعرضت منه ان تكون العاملة التي سترافقه في هذه المهمة المستعجلة.

قبل ان يخرج سادن ووالدته لأداء عملهما ارتدى سادن لباس عامل النظافة ولكن هذه المرة لباس تاليان كان عديد اللوازم والقطع والاغراض ارتدى ماسك الحماية ونظارة الوقاية وقفازات وحداء صلب وثياب قوية الوقاية والحماية وارتدت الأم مثله وخرجا بمعداتهم التي احضراها من المكان المخصص لبيع كل هذا، بدأ سادن ووالدته في حملة النظافة وخلال ساعة فقط كان جميع الجيران بالخارج يعرضون المساعدة وهكذا ساهم الجميع في تنظيف الحيى والتخلص من تلك القمامة بوضعها بشاحنة ورميها في مكانها المخصص البعيد جدا.

ولكي لا يتكرر هذا المظهر المزعج احضر سادن برميا كبير الحجم وضعه على مدخل الحي وفي عدة اماكن ليتم وضع اكياس القمامة بداخل تلك البراميال فعوض ان ترمى بالأرض وهنا وهناك وبأي مكان توضع داخل براميال لها غطاء يمنع خصروج الرائحة او دخول الحيوانات وتمزيق الأكياس كالقطط والكلاب.

ذهب الجيران عند والدة سادن وقدما المال الذي انفقته وانفقه تاليان في شراء كل ما يجب ويلزم في إعادة الحي إلى أجمل الأحياء، وعلق سادن أوراق على

الجدران الخارجية للمنازل بها تعليمات تتبع للحفاظ على نظافة الحي، والنتيجة التعزام الجميع بتلك التعليمات والارشادات بعد أن كانوا متهاونين ومهملين الاان الاوساخ التي اكتسحت الحي وشوهته وجعلت الحياة شبه مستحيلة وممكنة جعل الجميع يهتمون ويلتزمون ويقدمون كل الدعم لسادن ووالدته.

فشكرا لسادن لأنه لم يرضى بالوسخ الذي هو من الشيطان واختار النظافة التي هي من الايمان فهنيئا للحى بطفل مثل هذا.

111

## هيا نقرأ القصة باللغة الانجليزية

Every day, Saden hopes to go out and play with his bike in their neighborhood, but his mother prevents him from going out, not because she doesn't want him to play, but because the neighborhood is full of dirt and garbage bags are scattered here and there. The usual sanitation worker, who cleans the street and the neighborhood, is sick and in the hospital, unable to get up or clean the neighborhood in any way. His absence

has caused the garbage bags to multiply and multiply. However, the dirt has become so bad and the smell Is unbearable that it has even entered the houses. There are no longer any children playing outside, as mothers and fathers prevent their children from going out so that they do not get exposed to diseases. The situation had deteriorated, and Saden and his mother were deeply upset and saddened by the ugly, dishonorable image of their neighborhood, which had once been

one of the most beautiful and excellent neighborhoods. Even Talian's flowers and garden were beginning to be affected and disappear. Talian had to make the right decision to restore joy and life to the neighborhood and its residents, of which he was a part. Saden went to his mother and asked her to be the cleaner who would replace Uncle Majed until he was discharged from the hospital and returned. His mother welcomed Talian's idea and decision and offered

to be the cleaner who would accompany him on this urgent task. Before Saden and his mother left to perform their work, Saden changed into his cleaner's uniform. This time, Talian's uniform contained many accessories, parts, and items. He wore a protective mask, safety goggles, gloves, hard shoes, and strong protective clothing. His mother wore the same, and they left with the equipment they had brought from a place designated for selling all of these items. Saden and

his mother began the cleanup campaign, and within an hour, all the neighbors outside were offering to help. Everyone contributed to cleaning the neighborhood and disposing of the trash by loading it into a truck and dumping it in a designated, far-off location. To prevent this annoying sight from recurring, Saden brought a large barrel and placed it at the entrance to the neighborhood and in several other locations. Garbage bags were placed inside these barrels instead of being

thrown on the ground, here and there, and anywhere else. Instead of being thrown on the ground, the barrels were placed inside lids to prevent the odor from escaping or animals like cats and dogs from entering and tearing the bags.

The neighbors went to his mother,
Saden, and gave them the money she
and Talian had spent on purchasing
everything necessary to restore the
neighborhood to its most beautiful
form. Saden hung papers on the outer

walls of the houses with instructions to follow for maintaining the neighborhood's cleanliness. As a result, everyone complied with these instructions and guidelines, having previously been negligent and careless. However, the filth that swept through the neighborhood, distorting it and making life almost impossible and impossible, made everyone concerned, committed, and offered their full support to Saden and his mother. Thanks to Saden for not accepting the

filth, which comes from Satan, and for choosing cleanliness, which comes from faith. Congratulations to the neighborhood for a child like this.

444